
Memo 
Van Gedeputeerde H. Brink 

Aan de leden van Provinciale Staten 
Datum 8 maart 2022 
Onderwerp Interpellatiedebat gevolgen schaalvergroting bij overname vakantieparken 

Vragen aan het college en beantwoording 

1. Weet het college hoeveel vakantieparken in Drenthe momenteel in handen zijn van grote investeer- 
ders (zoals Europarcs, Landal, Roompot, Dormio et cetera)?
Nee, wij hebben geen inzicht in de eigendomssituatie van vakantieparken. Wij weten dus niet hoeveel
vakantieparken in handen zijn van grote investeerders.

2. Hoeveel nieuwe recreatiewoningen (inclusief chalets) worden er in Drenthe de komende drie jaar
gebouwd?
Bij ons zijn geen cijfers bekend over de hoeveelheid recreatiewoningen die in de komende periode
zullen worden gebouwd. Ondanks het feit, dat wij via REX-plannen van recreatieondernemers inciden- 
teel zijn betrokken bij nieuwbouw van recreatiewoningen, geeft dit slechts een zeer beperkt beeld om- 
dat er ook nieuwbouw plaatsvindt op overige vakantieparken. Ook is op voorhand niet duidelijk of
plannen (volledig) zullen worden gerealiseerd.

3. Hoeveel nieuwe (eerste) woningen worden er in Drenthe de komende drie jaar gebouwd?
De exacte getallen zijn niet bekend. De provincie heeft als ambitie om 10.000 woningen te realiseren in
een periode van 10 jaar (tot 2030). Dit betreft echter ook transformaties en herstructurering. De jaarlijkse
opgave ligt op basis van deze ambitie op 1.000 woningen per jaar. Dit zou betekenen dat de komende
drie jaar ongeveer 3.000 woningen worden gerealiseerd. In de praktijk zou dit getal hoger of lager
kunnen liggen.

4. Is schaalvergroting van de vakantieparken überhaupt mogelijk nabij een Natura2000
gebied gezien de toename van de stikstofuitstoot door bouw en extra verkeersbewegingen?
Wanneer er plannen zijn voor uitbreiding of schaalvergroting van vakantieparken moet door de ge- 
meente worden getoetst of dit binnen het vigerende bestemmingsplan past. Daarnaast moet worden
bepaald of er negatieve effecten worden verwacht op Natura 2000 gebied(en) in de buurt tijdens de
exploitatiefase. Mogelijk is een vergunning nodig op basis van de Natuurbeschermingswet. Of uitbrei- 
ding of schaalvergroting mogelijk is hangt dus van vele factoren af, maar als aan alle regels wordt vol- 
daan of kan worden voldaan, dan is dit in principe mogelijk.

5. Is schaalvergroting van de vakantieparken überhaupt mogelijk nabij een Natura 2000
gebied gezien de toename van de verstoring (o.a. licht, geluid) van de natuur?
Zie ook antwoord vraag 4. Ook hier zal wordt getoetst of de schaalvergroting past binnen bestaande
regelgeving en/of de vereiste vergunningen kunnen worden verleend.

6. In hoeverre is deze ontwikkeling in lijn met de Omgevingsvisie van de provincie?
De omgevingsvisie biedt ruimte voor het uitbreiden van verblijfsrecreatie. Ons beleid voor uitbreiding
kenmerkt zich door een uitnodigend karakter, flexibiliteit in beleid en voldoende regelruimte. Dit betekent
dat we op voorhand geen locaties aanwijzen of uitsluiten, maar uitgaan van een ‘Ja, mits principe’. Een
essentiële ‘mits’ is dat het plan voorziet in een levensvatbare, langjarige exploitatie, onderscheidend is
ten opzichte van het huidige aanbod en zich mee kan ontwikkelen met een veranderende vraag vanuit
de markt.

7. In hoeverre is deze ontwikkeling in lijn met het behouden van de kernkwaliteiten rust,
ruimte, natuur, oorspronkelijkheid, Drentse schaal, menselijke maat, veiligheid?
In het algemeen kan moeilijk worden bepaald wanneer (in specifieke gebieden in onze provincie) de
kernkwaliteiten worden aangetast. Wij hebben de overtuiging dat ruimte moet worden geboden aan
modernisering en opwaardering van parken waar dat kan binnen bestaande regelgeving. Op deze
wijze kunnen wij onze positie in de toeristisch-recreatieve sector behouden en mogelijk versterken.
Ten behoeve van een rendabele exploitatie kan schaalvergroting ook aan de orde zijn. Wel is steeds



 

lokaal maatwerk nodig om ervoor te zorgen dat de genoemde kernkwaliteiten niet worden aangetast. 
De beoordeling van de provinciale kernkwaliteiten zoals benoemd in de vraag vindt plaats bij de be- 
oordeling van ruimtelijke plannen. Dit is als zodanig ook verwoord in de Provinciale Omgevingsveror- 
dening. 

 
 

8. Kan de provincie via de Provinciale Omgevingsverordening beperkingen opleggen aan 
schaalvergroting van recreatieterreinen? Zo ja hoe? 
Zoals benoemd bij vraag 6 werkt de provincie met een ‘Ja, mits principe’ als het gaat om de uitbreiding 
van verblijfsrecreatie. Plannen m.b.t. schaalvergroting kunnen alleen doorgaan als het plan voorziet in 
een levensvatbare, langjarige exploitatie, onderscheidend is ten opzichte van het huidige aanbod en 
zich mee kan ontwikkelen met een veranderende vraag vanuit de markt. 

 
 

9. Staat u in nauw contact met de gemeenten voor wat betreft de bestemmingsplanwijzigingen die nodig 
zijn voor de schaalvergroting en ander gebruik? 
Ja. Bestemmingsplanwijzigingen of noodzakelijke vergunningen op grond van de Natuurbescher- 
mingswet worden voorgelegd aan de provincie. Alleen bestemmingsplannen die betrekking hebben op 
een provinciaal belang aan de provincie worden voorgelegd. 

 
 

10. Kan de nieuwe Omgevingswet permanente bewoning van vakantiehuisjes vergemakkelijken 
De nieuwe Omgevingswet vergemakkelijkt de procedure voor het verkrijgen van een vergunning voor 
permanente bewoning niet. De afweging die de gemeente moet maken blijft hetzelfde. Wel kan de ver- 
gunning sneller (binnen 8 weken) worden verleend. 
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